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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Elismerik a felelősségüket a gyermekprostitúció 
magyarországi terjedésében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Több kérdést is nyújtottam be minisztériumához, amelyben az emberkereskedelem és azon belül is 
a gyermekprostitúció helyzetéről, az azzal szemben tett lépésekről kérdeztem. Legutoljára 2021. 
február 22-én interpelláltam a témában, amely interpellációmra államtitkára, Kontrát Károly 
válaszolt.

Kontrát Károly államtitkár úr a válaszában egy helyen, az interpellációmban elmondott kritikákkal 
szemben, akként érvelt, hogy „Ami pedig az interpellációja elején elmondottakat cáfolja, az 
Egyesült Államok külügyminisztériumának 2020. évi TIP jelentése egy kategóriával előre, a Tier 2. 
kategóriába sorolta Magyarországot még egyszer mondom: egy kategóriával előre, tehát jobbra 
értékelte, szemben azzal, amit ön mondott, ami cáfolja az ön állításait. Ennek egyik fő oka a 2020. 
évi V. törvény elfogadása volt.”

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Egyesült Államok külügyminisztériumának TIP jelentése az, amely alapján több kérdést is 
feltettem korábban a minisztériuma számára és hivatkoztam rá törvényjavaslatok vitájában is. Egy 
törvényjavaslat vitájában a fent említett jelentés alapján született észrevételeimet Völner Pál 
államtitkár úr azzal rázta le, hogy valójában nem romlott a helyzet, csak jobb volt a 2010 előtti 
Kormány sajtója az akkori amerikai kormánnyal, ön pedig egy korábbi válaszában a probléma 
kezelésének részletes bemutatása helyett mindössze arra hívta fel a figyelmet egy, a jelentésből vett 
idézettel, hogy a magyar kormány erőfeszítéseket tesz az emberkereskedelem elleni küzdelem 
területén (K/7566/1. számú válasz), arra, hogy egyébként a minimális standardokat sem teljesítjük 



sokszor, nem reagált.

Azonban, mivel államtitkára felhozta TIP jelentést és arra, mint elfogadható, tényszerű jelentésre 
hivatkozik, érdemes megnézni mit mondanak a korábbi jelentések.

Magyarországot a TIP jelentésben a Tier 2. Watch List kategóriába minősítették le 2017-ben, amely 
a valaha volt legrosszabb besorolás, amelyet országunk kapott az Egyesült Államok 
külügyminisztériumától. Ezt a rossz állapotot egészen a 2020. évi jelentésig megtartotta hazánk. A 
leminősítés oka az emberkereskedelem elterjedt volta volt, valamint olyan körülmények például, 
mint a Btk nem megfelelő tényállásai (azok a jelentés szerint túl általánosak voltak), valamint az, 
hogy a 14 és 18 év közötti, emberkereskedelemre kényszerített gyermekeket a magyar Btk nem 
áldozatként, hanem elkövetőként kezelte. A leminősített állapot 3 éven keresztül fennmaradt.

A 2017-es jelentés, amely először leminősítette hazánkat a 2016. évről szólt. A jelen kérdésem 
elején említett interpellációmban egy másik, a Hintalovon Alapítvány és az ECPAT által közölt 
jelentésre is felhívtam a figyelmet. A jelentés szerint ugyanis az Európai Unióban 2015-16-ban 
regisztrált, szexuális célú emberkereskedelem-áldozatok fele magyar származású volt: 1310-ből 
647-en. Utóbbiak 64 százaléka gyermek, 7,4 százalékban 11 éven aluliak. 414 magyar gyermek lett 
2015-16-ban prostitúciós bűncselekmények áldozata. Ezen jelentésben bemutatott áldozatszám 
abból az évből származik, amely évre tekintettel Magyarországot az emberkereskedelem miatt 
leminősítették.

Tisztelt Miniszter Úr!

A fenti két jelentés alapján világosan megállapítható, hogy az emberkereskedelem és a 
gyermekprostitúció a nem megfelelő segítségnyújtás és jogi környezet miatt Magyarországon 
rendkívüli terjedésnek indult és 2016 után elképesztően komoly problémát jelentett hazánkban. Bár 
üdvözlendő, hogy a Kormány 2020-ban tett lépéseket annak érdekében, hogy ez a helyzet javuljon, 
ez visszamenőlegesen nem menti meg azt a 647 embert, és számos társukat, akik 2020 előtt 
prostitúciós bűncselekmények áldozatává váltak és különösen nem menti meg azt a 414 gyermeket 
és számos más társukat, akik gyermekprostitúció áldozatává váltak. Amennyiben Miniszter Úr és 
államtitkára szerint a TIP jelentés releváns hivatkozási alap, abban az esetben okkal várható el a 
Kormánytól, hogy magyarázatot adjon néhány kérdésre.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1) Mi az oka annak, hogy 5 évvel a Fidesz-KDNP kormányzása után előfordulhatott az, hogy az 
Európai Unióban regisztrált, szexuális célú emberkereskedelem-áldozatok fele magyar származású?

2) Amennyiben a TIP jelentést relevánsnak fogadja el minisztériuma, amely feltételezhető, hiszen 
ezt hivatkozási alapnak használta államtitkára az Országgyűlés előtt, milyen kormányzati 
mulasztásnak volt köszönhető, hogy 2015-ben ennyit romlott Magyarországon az 
emberkereskedelem helyzete?

3) Miért nem tették meg azokat a lépéseket az emberkereskedelemmel szemben 5 évvel ezelőtt, 
amelyeket 2020-ban megtettek annak érdekében, hogy az emberkereskedelem és 
gyermekprostitúció terjedését Magyarországon visszafogják? Erre ugyanis 2015-ben is megvolt 
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minden olyan lehetőségük, amellyel 2020-ban rendelkeztek.
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